
Protokół nr LV/2022 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto w dniu 24 listopada 2022 o godz. 13:00, a 

zakończono o godz. 16:06 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący Rady otworzył LI Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 24 listopada 

2022 roku. Na wstępie przywitał Wójta Pana Antoniego Rumian, Zastępcę Wójta Pana  

Jarosława Sadowskiego, Panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę, Panią Sekretarz Annę Długosz, , 

Sołtysów, Komendanta Straży Gminnej oraz pozostałych pracowników Urzędu Gminy. 

Pan Przewodniczący przeszedł do sprawdzenia obecności.  

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne 

/załącznik nr 1 do protokołu/ 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 15, NIEOBECNY: 0 

Wyniki imienne: 

OBECNY (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 2 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LIV Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Dyskusja na temat propozycji utworzenia posterunku Komisariatu Policji Zielonki na 

terenie gminy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

(samochodu osobowego) będącej podstawą do ustalenia zwrotu 



rodzicom/opiekunom prawnym kosztów przewozu niepełnosprawnego 

dziecka/ucznia z miejsca zamieszkania do przedszkola, szkoły lub placówki 

oświatowej umożliwiającej realizację obowiązku szkolnego i obowiązku nauki. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia linii komunikacyjnej autobusowej i 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na 

terenie Gminy Michałowice i Zielonki w 2023 roku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LII/432/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie dotacji dla jednostki OSP 

Raciborowice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIX/411/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 20 czerwca 2022r. w sprawie dotacji dla jednostki OSP 

Więcławice. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi  

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2022 rok 

przyjętego uchwałą nr XLIII/347/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 grudnia 

2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2022-2032. 

13. Omówienie projektu Budżetu Gminy Michałowice na rok 2023.  

14. Dyskusja wolne wnioski. 

15. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Głos zabrał Pan Wójt:  wnioskuję o wycofanie punktu 13 omówienie projektu budżetu gminy 

Michałowice. Wydaje mi się to na tym etapie trochę bezzasadne dlatego, że ten projekt 

budżetu złożyliśmy zgodnie z ustawą do 15 października państwu do informacji i 

jednocześnie z prośbą o wyrażenie swojej opinii przez RIO, opinia przyjdzie pewnie gdzieś w 



grudniu i tak naprawdę omawianie tego budżetu odbywa się na posiedzeniach komisji przed 

uchwaleniem budżetu. Uchwalenie budżetu przewidujemy jak co roku do końca roku czyli 

pewnie na grudniowej sesji. Teraz i tak nic w tym budżecie nie możemy zmienić dlatego, że 

ten budżet oczekuje na opinię RIO i dlatego wydaje mi się trochę bezzasadne omawianie 

tego budżetu dzisiaj także wnioskuję  wycofanie tego punktu. Będziecie państwo nad tym 

budżetem debatować jeszcze jak już dostaniemy opinie z RIO. 

Pan Przewodniczący poprosił również o zmianę kolejności punktu 4 ponieważ Komendant 

Komisariatu Policji w Zielonkach trochę się spóźni. Punkt 4 byłby teraz przed Dyskusją i 

wnioskami.  

Zarządzono 5 minut przerwy w celu przygotowania głosowania.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne wprowadzenie 1 zmiany do porządku obrad – 

wycofanie punktu 13. Omówienie projektu Budżetu Gminy Michałowice na rok 2023. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, 

Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

PRZECIW (5) 

Alicja Bednarczyk, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Elżbieta Cielecka 

Punkt 13 został usunięty z porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne wprowadzenie 2 zmiany do 

porządku obrad – zmiana kolejności punktów porządku. 

Rada Gminy głosowała następująco: 



Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Kolejność punktów została zmieniona.  

Przewodniczący przedstawił porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LIV Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

(samochodu osobowego) będącej podstawą do ustalenia zwrotu 

rodzicom/opiekunom prawnym kosztów przewozu niepełnosprawnego 

dziecka/ucznia z miejsca zamieszkania do przedszkola, szkoły lub placówki 

oświatowej umożliwiającej realizację obowiązku szkolnego i obowiązku nauki. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia linii komunikacyjnej autobusowej i 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na 

terenie Gminy Michałowice i Zielonki w 2023 roku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LII/432/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie dotacji dla jednostki OSP 

Raciborowice. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIX/411/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 20 czerwca 2022r. w sprawie dotacji dla jednostki OSP 

Więcławice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi  



z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2022 rok 

przyjętego uchwałą nr XLIII/347/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 grudnia 

2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2022-2032. 

12. Dyskusja na temat propozycji utworzenia posterunku Komisariatu Policji Zielonki na 

terenie gminy. 

13. Dyskusja wolne wnioski. 

14. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne porządek obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 4. Zatwierdzenie protokołów z LIV Sesji Rady Gminy Michałowice. 

 Pan Przewodniczący poinformowała, że protokoły z LIV Sesji Rady Gminy Michałowice, był 

do wglądu i każdy mógł się z nimi zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do tych 

protokołów. 



Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie protokołu z 

LIV Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Protokół został zatwierdzony. 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

(samochodu osobowego) będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom/opiekunom 

prawnym kosztów przewozu niepełnosprawnego dziecka/ucznia z miejsca zamieszkania do 

przedszkola, szkoły lub placówki oświatowej umożliwiającej realizację obowiązku 

szkolnego i obowiązku nauki. 

Głos zabrała Pan Jarosław Sadowski – Zastępca Wójta Gminy.  

Projekt uchwały, które omawiam dotyczy zwrotu kosztów dla rodziców którzy dowożą do 

szkół, przedszkoli zlokalizowanych poza gminą swoje niepełnosprawne dzieci. System 

funkcjonuje w ten sposób, że część dzieci dowozimy my w ramach przetargu i transportu 

który organizuje gmina ale są też takie dzieci które dowożą rodzice i przepisy określają ten 

zwrot kosztów dla tych rodziców. Do tej pory Państwo uchwalili średnią cenę paliwa i na jej 

podstawie była wyliczana ta dopłata dla rodziców. W tej chwili zmieniły się przepisy, 

ustawodawca oparł się na stawce za 1 km według tak zwanego ryczałt samochodowego. Ta 

stawka wynosi obecnie dla tych samochodów o większej pojemności około 86 gr, państwo 

mają tutaj w propozycji uchwały stawkę już powyżej złotówki to dlatego, że ta stawka 

obowiązuje już prawie 20 lat w tej chwili jest rozporządzenie, które zmienia tą stawkę 

prawdopodobnie od stycznia w związku z tym żeby nie podejmować za chwilę ponownie tej 

uchwały proponujemy już tą docelową stawkę. Przepis mówi, że ta stawka zaproponowana 

przez państwa nie może być niższa niż ta w rozporządzeniu w związku z tym może być jeszcze 

przez ten miesiąc wyższa a po zmianie rozporządzenia będzie taka sama. 



Rozpoczęto dyskusję.  

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 3 do 

protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 4 do 

protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LV/450/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 listopada 2022 r. w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu (samochodu osobowego) będącej podstawą do ustalenia zwrotu 

rodzicom/opiekunom prawnym kosztów przewozu niepełnosprawnego dziecka/ucznia z 

miejsca zamieszkania do przedszkola, szkoły lub placówki oświatowej umożliwiającej 

realizację obowiązku szkolnego i obowiązku nauki. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Ad 5, 6. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia linii komunikacyjnej autobusowej i 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie 

Gminy Michałowice i Zielonki w 2023 roku. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego. 

 
Głos zabrała Pan Jarosław Sadowski – Zastępca Wójta Gminy.  



Jeśli Państwo pozwolą to ja mówię punkt piąty i szósty razem bo te obydwie uchwały 

dotyczące tej samej sprawy. Złożyliśmy wniosek do Wojewody Małopolskiego o 

dofinansowanie z rządowego funduszu dopłat do autobusów nowej linii, którą przedłużamy 

w tej chwili ona będzie miała nazwę M3 w tej chwili taka linia u nas funkcjonuje na trasie 

Wola Więcławska – Więcławice-  Park and Ride w Michałowicach, natomiast chcemy tą linię 

przedłużyć dalej z Park and Ride-u przez Młodziejowice- Księżniczki - Kończyce do stacji w 

Batowicach. Stacja mimo, że nazywa się Batowice położona jest na terenie miejscowości 

Dziekanowice. Żeby taka linię uruchomić  i dostać dofinansowanie z funduszu potrzebujemy  

państwa zgody a druga uchwała dotyczy porozumienia z gminą Zielonki ponieważ linia 

przekracza granice Gminy Michałowice musi być zgoda Gminy sąsiedniej w formie 

porozumienia i taka uchwała podjęta przez radę Gminy zarówno Zielonki jaki Michałowice. 

Mamy tutaj już uzgodnienie z gminą Zielonki oni nie będą ponosić kosztów funkcjonowania 

tej linii na swoim terenie to będzie koszt Gminy Michałowice. Oprócz tej linii M3 złożyliśmy 

też wniosek o dofinansowanie dla linii M1 czyli tak jak do tej pory funkcjonującą między 

Górną Wsią – Więcławicami- Łuczycami. Przy czym tam uruchomimy dodatkowe trzy kursy w 

soboty i w niedzielę bo do tej pory w weekendy ta linia nie funkcjonowała oraz linii M2, która 

będzie funkcjonowała na trasie Wola Więcławska- Zagórzyce- Sieborowice- Pielgrzymowice- 

Więcławice -Prawda -Raciborowice do pętli w Mistrzejowicach. Będziemy mieli w tej chwili 

trzy linie gminne M1, M2, M3, z tym że zaprzestajemy od nowego roku dofinansowania linii 

prywatnych firmy Stefan i te linie które w tej chwili uruchamiamy mają zastąpić z jednej 

strony te linie Stefana. Trochę mam nadzieję, że bardziej efektywnie też godzinowo będą 

uzupełniać nasze linie komunikacji MPK. 

Otwarto dyskusję. 

Radna A. Szydłowska: W imieniu mieszkańców miejscowości składaliśmy wniosek i petycję 

dotyczącą zwiększenia częstotliwości kursów linii autobusu 260. W ocenie mieszkańców 

dojazd autobusem 260 jest dla nich korzystny i chcielibyśmy ponowić wniosek o utworzenie 

dodatkowych kursów tego autobusu linii 260. W naszej ocenie dojazd na stację Batowice 

może nie być wystarczający. Już na ten moment obserwujemy, że ilość pasażerów 

podróżujących autobusem 260 jest naprawdę duża ale tutaj mówimy przede wszystkim o 

godzinach po południowych, nie chodzi nam o cały dzień ale o te godziny poranne i 

popołudniowe. Są te godziny newralgiczne i dlatego składam ponownie wniosek o 

zwiększenie częstotliwości kurs autobusu 260. Myślę, że dla mieszkańców też dużym 



utrudnieniem będzie, to że została zmienione trasa tego autobusu, który do tej pory 

kursował. Ta prywatna linia kursowała na rondo Barei, natomiast teraz ona będzie do stacji 

Batowice. Tym bardziej, że tych kursów było więcej teraz będzie 5 więc ja składam wniosek 

żebyśmy jednak zwiększyli częstotliwość kursów linii 260.  Mam pełną świadomość tego, że 

jest to stosunkowo droga linia i dlatego też myślę, że tak jak rozmawialiśmy ostatnio na sesji 

Pan Wójt mówił o podjęciu prac dotyczących zmiany całego transportu na terenie gminy i 

faktycznie jak już podkreślaliśmy wielokrotnie linia 307, która została uruchomiona 

zdecydowanie poprawiła jakość i komfort podróży mieszkańców tej części Gminy. Natomiast 

wydaje się że taki Aglo Express jadący Doliną Dłubni od Park and Ride nawet na Rondo Barei 

byłby równie korzystnym rozwiązaniem w perspektywie czasu. Także myślę, że warto byłoby 

się nad tym pochylić i w perspektywie czasu opracować jak transportu części żeby ten 

autobus jeździ częściej i trasa była krótsza bo faktycznie linia 260 jest stosunkowo długa do 

Pielgrzymowic to jest tych kilometrów dużo i koszty dla gminy są duże. Natomiast gdyby taki 

autobus często jeździł z Park & Ride do Krakowa myślę, że dużo więcej mieszkańców 

korzystało z tej linii. Natomiast tutaj faktycznie uzupełnić to tymi liniami M. 

Radna R. Browarnik: oczywiście popieram to co powiedziała przedmówczyni ponieważ  

trochę straciliśmy według mnie w związku z tym, że mieliśmy 8 kursów , teraz będzie ich 5 i 

krótsze więc myślę, że mieszkańcy na pewno będą mieć zastrzeżenia co do tej linii. 

Natomiast myślę, że możesz uda się nam wynegocjować to aby jeszcze dołożyć ty kursów 

żebyśmy się czuli bezpiecznie. Uważam, że powinniśmy przyglądnąć się temu naszemu 

transportowi bo jest dużo takich kursów a może wystarczy skupić się na dwóch porządnych 

liniach na przykład tych 307 nowej takiej MT szybkiej by dowoziły tylko do jakiś punktów 

zbiorczych i może to było silniejsze dla nas nie było 

Radny A. Jurek: Ja również popieram wniosek pani radnej Szydłowskiej i pani radne 

Browarnik. Mamy mnóstwo telefonów o interwencję od ludzi u nas w Książniczkach już na 

dzień dzisiejszy jest bardzo problematyczne wejście do auto w godzinach szczytu jest 

obłożenie bardzo duże, komfort jazdy zdecydowanie spadł jeszcze jak stracimy te kursy 

obciążenie wzrośnie a trzeba mieć świadomość, że ludzie teraz przesiadają się coraz bardziej 

na komunikację zbiorową ze względu na to że ceny paliwa wiemy jakie są problemy z 

remontami wszystko się składa jednak na obłożenie. 



Zastępca Wójta: Szanowni Państwo myślę że tak duże zmiany całego naszego systemu 

transportowego o którym wspomniała pani radna Szydłowska czekają nas ale pewnie tak w 

perspektywie dwóch -trzech lat. Składa się na to kilka czynników, po pierwsze rozbudowa 

systemu transportowego, która jest w trakcie.  Myślę że jak ona się zakończy za te dwa, trzy 

lata to wtedy ruchu też się inaczej będą rozkładać po drugie te ekspresy, które zostały 

uruchomione to rzeczywiście wydaje się to był bardzo dobry pomysł my byliśmy jedną z 

pierwszych gmin gdzie one zaczęły działać. Teraz są sukcesywnie wprowadzane w kolejnych 

gminach ale to ciągle jest taki system jeszcze testowany przez zarząd transportu publicznego 

w związku z tym nie mamy się co łudzić, że nagle dostaniemy drugi Aglo Express jak jeszcze 

nie każda gmina z tych, które chcą je uruchomić ma nawet ten pierwszy. Docelowo myślę 

oczywiście jest to dobry pomysł żeby skupić się na dwóch czy trzech szybkich liniach 

krakowskich a do tych linii dowozić naszym transportem gminnym. Cały czas trwają 

intensywne prace nad integracją biletową w metropolii Krakowskiej ta integracja ma się 

zakończyć tym że jeden bilet metropolitalny miesięczny będzie obowiązywał zarówno na 

wszystkich liniach komunii Miejskiej w Krakowie potocznie zwanej MPK na kolejach 

aglomeracyjnych w obszarze metropolii ale też na takich liniach jak te nasze w związku z tym 

ta cała integracja tych trzech rodzajów transportu pozwoli na lepsze podróżowanie. Myślę, 

że wtedy ta komunikacja będzie jeszcze wygodniejsze bardziej optymalna. Integracja 

planowana jest w połowie przyszłego roku ona zależy w prawdzie od Rady Miasta Krakowa 

musi podjąć odpowiednie uchwały, porozumienie między marszałkiem i Krakowem ale 

wszystko idzie w dobrym kierunku. Co do co do tego zwiększenia częstotliwości 260 my 

mamy nadzieję właśnie, że ta linia m3 jakby uzupełnij te luki w tych godzinach najbardziej 

newralgiczny. Natomiast rzeczywiście możemy owszem zawnioskować jeszcze do miasta o 

uruchomienie jednego kursu porannego czy popołudniowego. To może być o tyle trudne też 

proszę sobie z tego zdawać sprawę że to nie jest tak że miasto ma autobusy czy kierowców 

które czekają i może je dowolnie wysłać na jeden kurs w tą czy drugą linię. W tej chwili 

mamy szczegółowe analizy kursowania autobusów na tych naszych liniach. W szczycie na linii 

260 kursują dwa autobusy i dwóch kierowców oni jeżdżą jakby w kółko do Krakowa i potem 

w kierunku naszej gminy. Uruchomienie takiego dodatkowego kursu to jest konieczność 

puszczenia trzeciego autobusu w tych szczytowy godzinach i kolejnego kierowcy a słyszą 

państwo, że MPK ma kłopot z kierowcami więc od razu sygnalizuje, że to może nie być takie 

łatwe ze strony miasta. Oczywiście my takie próby musimy podjąć przy czym to też warto 



zaznaczyć będzie się oczywiście wiązało z dodatkowymi kosztami i te środki będzie trzeba 

gdzieś w budżecie trudny na przyszły rok znaleźć. 

Pan Wójt: może tytułem uzupełnienia tego co pan Jarosław powiedział mianowicie 

obiecujemy, że będziemy na pewno takie rozmowy prowadzić tym bardziej, że rozmowy 

prowadzimy również z Wójtem Królem dlatego, że bardzo często te nasze linie gdzieś tam się 

przenikają i próbujemy jakoś tak przebiegi tych tras zagnieżdżać żeby były optymalne dla 

budżetów gminy Zielonki i naszej bo część tych autobusów obsługuje mieszkańców naszych i 

mieszkańców gminy Zielonki. Bardzo dużo rzeczy jest uwarunkowany od tego żeby skończyły 

się te wszystkie budowy obwodnic itp.  Miasto ewidentnie zmierza do tego, żeby 

maksymalnie tylko wyrzucać ten ruch z miasta oczywiście Aglo Expressy jeśli się sprawdzą a 

sprawdzą się zapewne bo sami Państwo widzicie szczególnie będą docenione przez 

mieszkańców jak będzie skończona ulica 29 Listopada bo wtedy będą jechać pół godziny z 

Michałowic. Obiecujemy, że przyjrzymy się jeszcze raz tej komunikacji przez Młodziejowice-

Kończyce-Książniczki. Powiem tak jeśli chodzi o komunikację miejską po Krakowie to w 

autobusach naprawdę w godzinach szczytu jest ciasno chociaż nawet przegubowce jeżdżą, 

więc ten standardy trochę u nas zaczynają podejrzewam takie być  podobne do krakowskich 

jeśli chodzi o napełnienia bo jeszcze parę lat temu mieliśmy problemy z napełnieniem 

autobusu.  

Radna E. Dyląg: zawnioskowała o ustawienie automatu z biletami na zajezdni 307.  

Wójt Sadowski: niestety jest to urządzenie dostarczane przez MPK i na ten moment nie 

dysponują oni odpowiednią ilością automatów.  Na Park & Ride znajduje się tabliczka 

informująca, że ten automat znajduje się prz e7. 

Radna R. Browarnik: między Młodziejowicami a ul. Dabrowskich jest bardzo duża odległość 

między przystankami, czy nie mogli byśmy zrobić przystanku na żądanie w okolicy składu 

węglowego? Kiedyś tam taki przystanek funkcjonował.  

Wójt Sadowski: jeśli chodzi o przystanki to wydaje się że wystarczyłoby słupek wstawić i się 

zatrzymać natomiast przy drogach powiatowych to jest bardzo duży problem. Po pierwsze te 

przystanki muszą spełnić określone parametry. Budowaliśmy w tamtym roku takie przystanki 

w Pielgrzymowicach i w Sieborowicach. Peron musi mieć 12 metrów, spełniać odpowiednie  

parametry czyli kostka dla osób niedowidzących na tym na tym peronie ale przede wszystkim 



też musi być odpowiednia lokalizacja. To nie może być gdzieś za blisko łuku ale 

przeanalizujemy oczywiście tą sytuację między tymi dwoma przystankami ale wydaje się że 

tutaj przy tym skrzyżowaniu koło dworu i po tym kolejnym będzie trudno bo to są za bliskie 

odległości. Jest po prostu niebezpieczeństwo w ruchu drogowym przy wyprzedzaniu takiego 

zatrzymującego się autobusu. Na lokalizację takiego przystanku musi dać zgodę i Zarząd Dróg 

Powiatu Krakowskiego i policja i wiem, że to są dosyć wyśrubowane parametry więc nie 

może ten przystanek znajdować się w takim dowolnym miejscu. Może akurat być w tym 

miejscu trudno ale przyjrzymy się sprawdzimy to jeszcze raz. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 5, 6 do 

protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 7, 8 do 

protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania uchwały nr LV/451/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 listopada 2022 r. w sprawie utworzenia linii komunikacyjnej 

autobusowej i wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie 

Gminy Michałowice i Zielonki w 2023 roku.. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Władysław Dyna 

Uchwała została podjęta.  



Następnie pan Przewodniczący przeszedł do głosowania uchwały nr LV/452/2022 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 24 listopada 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Adam 

Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Władysław Dyna, Daniel Gajoch 

Uchwała została podjęta.  

Ad 7, 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LII/432/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie dotacji dla jednostki OSP 

Raciborowice.  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIX/411/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 20 czerwca 2022r. w sprawie dotacji dla jednostki OSP 

Więcławice. 

 
Głos zabrała Skarbnik Gminy - Agata Krzyżak- Szota. 

Pozwolę sobie omówić uchwały z punktu 7 i 8 łącznie są to uchwał w sprawie udzielenia 

dotacji dla jednostki OSP Raciborowice i Więcławice. Dostają dotacje na zadania 

inwestycyjne rozpoczęte w tym roku w miejscowości Raciborowice gdzie została rozpoczęta 

wymiana ogrzewania, brakuje części kwoty na dokończenie instalacji, która też musi zostać 

wymieniona. Jeżeli chodzi o OSP Raciborowice to jest do zamknięcia tej budowy, którą 

rozpoczęli głównie bramy garażowej kwota 20000 dla Raciborowic 9000 dla Więcławic. 



Rozpoczęto dyskusję.  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 9, 10 do 

protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr 11, 12 

do protokołu/. 

Radny M. Podymkiewicz poinformował, że z uwagi na pełnioną przez niego funkcję 

Naczelnika OSP Więcławice oraz członka zarządu Gminnego OSP nie będzie on brał udziału w 

głosowaniach dotyczących dotacji dla OSP.   

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LV/453/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 listopada 2022 r. w sprawie zmiany uchwały nr LII/432/2022 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie dotacji dla jednostki OSP 

Raciborowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Maciej Podymkiewicz 

Uchwała została podjęta.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LV/454/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 listopada 2022 r. w sprawie zmiany uchwały nr XLIX/411/2022 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 20 czerwca 2022r. w sprawie dotacji dla jednostki OSP 

Więcławice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 



ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-

Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Maciej Podymkiewicz 

Uchwała została podjęta.  

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy - Agata Krzyżak- Szota. 

Uchwała w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych nie pochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi zmiany są niezbędne dla zabezpieczenie faktury za miesiąc listopad która 

zostanie wystawiona z dniem 30 listopada musimy mieć zabezpieczenie tej kwoty na zapłatę 

faktury za odbiór odpadami jest to kwota o 150 000. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr  13 do 

protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LV/455/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 24 listopada 2022 r. w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta.  

Ad 10, 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2022 rok 

przyjętego uchwałą nr XLIII/347/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2022-2034. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota.  

Omówię jednocześnie zmiany w budżecie i wieloletniej prognozie finansowej wraz z 

załączoną już państwu autopoprawką. W zakresie zmian zmieniamy dochody budżetu i 

wydatki budżetu gminy o kwotę 102 000 pozostałe zmiany dotyczą niezbędnego 

zabezpieczenia funkcjonowania oświaty w tym często 2000 zabezpieczamy na wypłatę 

dodatku energetycznego dla gospodarstw domowych W związku z ustawą z dnia 7 

października 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach służących ochronie odbiorców energii 

elektrycznej w 2023 roku związku z sytuacją na rynku energii oprócz tego zabezpieczamy te 

środki nawet na dotacje dla jednostek OSP także to są wszystkie niezbędne zmiany jeżeli 

chodzi o zmiany wieloletniej prognozy finansowej to wszystkie zmiany z budżetu przekładają 

się na wysokość budżetu po zmianie nie prognozie wysokości dochodów i wydatków w 

zakresie przedsięwzięć dokonaliśmy zmian w budowie przedszkola publicznego w 

miejscowości Więcławice i stary i Michałowice buda upośledzeniem oświetleniowym na 

terenie gminy Michałowice dokumentacji projektowej budowy Park And Drive miejscowości 

Raciborowice dowozu dzieci do szkół im struktury wodociągowej egzaminacyjnej trwania 

przestrzennego poprawy gospodarki wodno-ściekowej na terenie gminy Michałowice 

budowę kanalizacji umowy z miastem Kraków zakresie świadczenia usług transportu 

zbiorowego wszystkie zmiany wieloletnie finansowej uwzględniają już dane z projektu 

budżetu Dlatego ta wieloletnia prognoza finansowa jest na lata 2020 2034 Rozpoczęto 

dyskusję 



Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała poprawki oraz projekty uchwał 

/załącznik nr 14, 15, 16, 17 do protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji  pozytywnie zaopiniowała poprawki oraz projekty uchwał 

/załącznik nr 18, 19, 20, 21 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  poprawek do uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Michałowice na 2022 rok przyjętego uchwałą nr XLIII/347/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Poprawka została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LV/456/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 28 października 2022 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice 

na 2022 rok przyjętego uchwałą nr XLIII/347/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 

grudnia 2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022. 

Odbyło się głosowanie jawne. 



Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania poprawek do  uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2022-2032.  

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Poprawka została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LV/457/2022 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 28 października 2022 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Michałowice na lata 2022-2034.  

Odbyło się głosowanie jawne. 



Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Została ogłoszona 5 minutowa przerwa. 
 

12. Dyskusja na temat propozycji utworzenia posterunku Komisariatu Policji Zielonki na 

terenie gminy. 

Na posiedzenie Rady Gminy przybyli komendant komisariatu policji w Zielonkach podkom. 

Adam Kwapiński,  asp. sztab. Janusz Głowacki oraz dzielnicowy st. asp. Łukasz Nurek.  

Podkomisarz Kwapiński poinformował, że Komenda Wojewódzka Policji uruchomiła program 

polegający na tworzeniu posterunków policji na terenach gminy. Gdy gmina zdecyduje się 

utworzyć taki posterunek musi zapewnić odpowiednie pomieszczenie, które będzie lokalem 

użytkowym.  Składać się powinien z dwóch pomieszczeń, zaplecza sanitarnego oraz 

poczekalni. W takim posterunku zatrudnionych było by minimalnie 8 policjantów, 

maksymalnie może ich być 14. Pełnili by oni zapewne dyżury w dwóch zmianach w godzinach 

7-22. Koszty wyposażenia tego lokalu i jego późniejsze utrzymanie jest w gestii gminy 

natomiast wynagrodzenie dla policjantów jest po stronie policji. Policjanci z tego posterunku 

pracowali by na terenie danej gminy i byli by do dyspozycji władz gminy. Po zgłoszeniu do 

Komendanta Głównego chęci utworzenia takiego posterunku na terenie gminy my 

dokonujemy analiz i na ich podstawie Komendant Główny podejmuje decyzję czy posterunek 

może być w danej gminie. Taki budynek powinien także być dostępny dla osób 

niepełnosprawnych. Mile widziany były również radiowóz le nie jest to nic koniecznego.  

Radny M. Podymkiewicz: od czego zależy liczba policjantów w danym posterunku oraz czy 

wszyscy mogą wychodzić w teren? 



Komendant: minimalnie musi to być 8 policjantów, którzy głównie będą pracować w terenie. 

W komisariacie będą określone dyżury podczas których zawsze jakiś policjant będzie w 

budynku.  

Dyskusja na temat wymagań lokalowych jakie powinny być spełnione dla posterunku. 

Radny M. Podymkiewicz: na jaki okres czasu zawierana jest umowa najmu lokalu? 

Komendant: umowa zawierana jest na czas nieokreślony, jednak może zawsze zostać 

rozwiązana przez Wójta i w tedy ci policjanci trafiają do naszego komisariatu.  

 Dyskusja na temat etatów w posterunku.  

Radna W. Wesołowska: chciała bym się dowiedzieć jakie są koszty utrzymania policji a jakie 

straży gminnej i w tedy dokonać wyboru co jest dla nas korzystniejsze.  

Pan Wójt: jak wygląda rozkład poziomu przestępczości na terenie tych trzech gmin, które 

obsługuje komisariat Zielonki. Chciał bym tez wiedzieć czy będą przez policjantów 

realizowane kontrole prędkości? Czy policjanci dokonywali by kontroli posesji u 

mieszkańców.  

Komendant: z obsługiwanych przez nas gmin w Michałowicach jest popełnianych 

przestępstw.  

Następnie omówione zostały szczegółowe statystyki odnośnie przestępstw na terenie gminy 

Michałowice.  

Komendant:  Nie koniecznie to że Państwo złoża wniosek o taki posterunek będzie 

oznaczało, że będzie zgoda Komendanta Głównego i taki posterunek tu powstanie. Jeśli 

chodzi o kontrole prędkości to jest możliwość żeby takich policjantów przeszkolić i mogli by 

dokonywać takich kontroli. W ramach posterunku policjanci będą dokonywać kontroli w 

ramach „akcji posesja” i w towarzystwie pracownika z urzędu mogą dokonywać kontroli 

palenisk oraz szamb.  

Dalsza dyskusja na temat posterunku policji.  



Radna A. Bednarczyk oraz Radny M. Kozłowski podkreślili, że mieszkańcy bardzo pozytywnie 

podchodzą do pomysłu utworzenia posterunku policji na terenie gminy i widzą bardzo dużo 

plusów dla nich, które płynęły by z utworzenia posterunku. 

Dalsza dyskusja na temat posterunku policji.  

Pan Wójt poinformował, że wystosuje propozycję aby policjanci pełnili dyżury w budynku 

straży gminnej.  

Radna E. Cielecka: czy budynek w którym obecnie jest straż nie nadawał by się na ten 

posterunek jeśli by się go udało przekształcić na usługowy. 

Pan Wójt: ten budynek nie spełnia wymagań aby go przekształcić na usługowy, na ten 

moment jedyny z budynków który wchodził by w grę to nasz budynek w Zdzięsławicach.  

Pan Komendant: budynek ten musi być własnością Gminy i status budynku użytkowego.  

Pan Wójt: ewentualnie możemy oddać pod komisariat policji nasza działkę w centrum 

Michałowic jeśli pomysł budowy komisariatu w Zielonkach nie zostanie zrealizowany.  

Radny M. Podymkiewicz: sądzę , że z uwagi na rozwój naszej gminy miała by co robić 

zarówno straż gminna jak i policja, dlatego warto poszukać jakiegoś rozwiązania i 

wykorzystać ta szansę.  

Pan Przewodniczący: doskonale wiemy, że mieszkańcy na każdym zebraniu sugerują, że 

przydała by się na naszym terenie policja ale był problem z wysokimi kosztami etatów, 

jednak skoro teraz musimy zapewnić jedynie pomieszczenie to sadze ze są to dla nas 

naprawdę niewielkie koszty w stosunku do korzyści jakie byśmy mieli z tego tytułu.  

Dyskusja na temat potencjalnego powstania komisariatu policji.  

 
Ad 13. Dyskusja wolne wnioski. 

Radny W. Dyna: działając w imieniu mieszkańców sołectw Sieborowice i Zagórzyce Dworskie 

oraz swoim zgłaszam potrzebuję wykonania nakładki asfaltowej na ulicach Jaworek oraz 

Śliczna łączące wyżej wymienione sołectwa pragnę dodać że na każdym zebraniu sowieckim 

temat tego poruszany był co najmniej od 3 lat niestety bez pozytywnego odzewu ze strony 



władzy gminy. Wnoszę o rozpatrzenie powyższego zadania i określenie w jakim terminie 

można się spodziewać w realizacji. 

Radny M. Kozłowski: chciałem zapytać bo już koniec roku się zbliża ale po powodzi na ulicy 

Leśnej w Masłomiącej tam naprawdę  są pełne nawet ponad pełne błota i wszystkiego tam 

koparka w ogóle się nie pokazała do tej pory. Więc prosilibyśmy żeby jednak jakoś przed 

zimą podjąć działania bo później będą roztopy i później będzie ta woda tam znowu płynęła 

po tych drogach.  Jak pytaliśmy urzędników to się dowiadujemy, że już nie ma pieniędzy ale 

okazuje się, że w praktyce rowy są kopane na terenie gminy. Więc prosiłbym jednak żeby te 

rowy tam udrożnić chociaż w tych newralgicznych punktach na ulicy Leśnej bo ta ulica bardzo 

ucierpiała w powodzi. Druga rzecz chciałem zapytać pana Wójta żeby jeszcze potwierdził Jak 

kwestia bo ja nie mogłem być na IS-ach u pana starosty jak wygląda faktycznie rozpiska na 

ten przyszły rok z IS-ami na terenie gminy Michałowice, jakie to będą działania? 

Pan Wójt: znam sprawę ulicy Leśnej bardzo dobrze niestety pieniędzy nie mamy, kopiemy na 

potęgę ale z funduszów sołeckich był dodatkowy przetarg to wszystko co jest kopane i 

wszystkie te roboty są z funduszy sołeckich. Natomiast jeśli chodzi o IS-y to standardowo tak 

jak co roku zgłaszamy po kilka zadań na zasadzie, że też nie wiemy ile powiat przyjmie nam 

tych zadań ewentualnie do realizacji ile nam nie przyjmie do realizacji. Składa się zawsze listę 

dużą i potem dogadujemy się że tak powiem na temat możliwości jakie ma powiat i gmina, 

jakie mają możliwości budżety, jak są te zadania przygotowane. My byliśmy u starosty, 

starosta i wicestarosta był u nas razem z radnymi powiatowymi ze swoimi pracownikami z 

dyrektorem Grygą, siedzieliśmy wczoraj w ogóle informacja od starosty była taka, że w 

ubiegłym  roku mieli 40 milionów na IS-y w całym powiecie w tym roku mają 8 milionów na 

IS-y w całym powiecie. Myśmy zgłaszali zgodnie zresztą z sugestią rady gminy na pierwszym 

miejscu Pielgrzymowice od pętli w kierunku centrum Pielgrzymowic tam mamy 

dokumentację projektową i tam ta inwestycja opiewa na 4 000 000 zł z czego 

zaproponowaliśmy i tutaj się zgadzamy z panem starostą bo oni też cienko przędą żebyśmy 

to zrobili w cyklu dwuletnim czyli po milionie w przyszłym roku i w następnym roku i to samo 

starosta. Następnie zlecimy dokumentację projektową na Masłomiącą.  Natomiast w 

przyszłym roku mamy się spotkać w okolicach maja tak jak się też wcześniej działo gdzie 

zdecydujemy o kolejnych naszych IS-ach, które były zgłaszane do inicjatyw samorządowych.  



Radna W. Wesołowska: chciałam złożyć interpelację. W imieniu mieszkańców Michałowic 

trzecich oraz własnym zgłaszam pilną potrzebę wykonania poszerzenia i utwardzenia drugą 

warstwą nawierzchni drogi ulica Leśna z chodnikiem. Potrzebuję taką ze względu na 

niebezpiecznym wąską i stromą drogę mieszkańcy zgłaszali już od 15 lat a ja wielokrotnie 

zgłaszałam na posiedzeniach Rady Gminy. Zaowocowało to wykonaniem prac geodezyjnych i 

sukcesywnie wydawanych decyzji, które są podstawą do zaplanowania w przyszłym roku 

wykonania projektu na powyższą inwestycje. Wnoszę o ujęcie w budżecie 2023 roku kwoty 

niezbędnej do wykonania projektu na wyżej wymienione prace. Proszę o informację z 

podanie terminu realizacji zadań. 

Radna A. Szydłowska: w imieniu własnym, radnej Renaty Browarnik i pana radnego Adama 

Jurka w formie interpelacji zgłaszamy sprawę zwiększenia częstotliwości kursów autobusu 

linii 260. Przygotowałam również interpelacja dotyczącą poprawy nawierzchni dróg 

dojazdowych do pół to jest ulica Szafrańców, ulica Gawrońskiego. Kolejna interpelacja jest w 

sprawie zabezpieczenia środków w budżecie na 2023 rok na budowę chodnika w 

Młodziejowicach wraz z przebudową drogi powiatowej 2155 k i przebudowy odwodnienia 

ulicy Legionowej jako części która będzie się wiązała z budową chodnika przy drodze 

powiatowej. Chciałam jeszcze zawnioskować o zabezpieczenie środków finansowych w 

budżecie Gminy Michałowice na projekt rozbudowy szkoły podstawowej. 

Radny M. Kozłowski: panie Wójcie co z węgle na naszym terenie? 

Pan Wójt: byliśmy jedną z pierwszych gmin które podpisały umowę z Tauron wydobycie 

mamy wybrany plac na którym będzie dystrybuowany ten węgiel jest on w centrum naszej 

gminy, żeby wszyscy mieszkańcy mieli dogodny dojazd. Program ten wygląda w ten sposób, 

że cena tony węgla ma wynosić 1000 zł i za kolejne 500 zł gmina może zorganizować 

przywiezienie tego węgla z kopalni na miejsce składowania i tyle dowóz już z tego miejsca do 

domu będzie spoczywał na mieszkańcu. My mamy węgiel z albo z kopalni Janina w Libiążu 

albo z kopalni Bolesław w Jaworznie z umowy z Tauron wydobycie wszystko spada na nas 

pełna odpowiedzialność spada na nas i nie podlegała ta umowa dyskusji. Ponieważ presja 

jest duża dlatego tak się spieszy żeby jak najbardziej na rękę iść temu mieszkańcowi. My 

będziemy oczekiwali od mieszkańców że mają zapłacić 1800 zł bo my płacimy fakturę za 

węgiel 1500z, 300 zł  firmie za usługę więc chyba lepiej się nie dało. Pierwszy transport ma 



przyjechać wtorek, środa w tygodniu już zamówiliśmy następne bo już są kolejki potężne w 

tych kopalniach.  

Radny M. Podymkiewicz: chciał bym poznać jak wyglądają potrzeby w szkole w 

Więcławicach ponieważ wiem, że nie mogliśmy przyjąć wszystkich osób która do nas składały 

podania. Wiem też, że jest też potrzeba dostosowania sal dla oddziałów przedszkolnych. 

Więc chciał bym mieć porównanie, żeby podjąć odpowiednie decyzje. 

Ad 14. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął LV Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu w dniu  24 

listopada 2022 r. 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 


